

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-08-09-07]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 12, 2008 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 12 septembre 2008 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

A. Avolonto
M. Blumberg
A. Clifford
S. Coysh
J. McDonough-Dolmaya
R. Furguele
W. Gutwinski
A. Hutchison
I. Kovács
M. Lesage
J.- S. Marier
I. McDonald
T. Moore
A. Nenashev
M. Roy
D. Spring
C. Zimmerman

M. Barutciski
C. Campbell
C. Coates
B. Desrosiers-Tam
J. Drexler
F. Garon
M. C. Guzmán
J. Kalthoff
S. Langlois
L. Lewin
A. Mazurkov
G. Mianda
F. Mougeon
M. Reich
S. Shoenfeld
Y. Szmidt

G. Bernardi
T. Cao-Huu
E. Corcos
I. Djordjevic
G. Ewen
E. Gutterman
L. Hébert
F. Kay
M.-H. Larochelle
W. Maas (Chair/Président)
C. McAneeley
V. Monty
G. Moyal
I. Roberge
C. Silva
J. Volkhammer

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

W. Maas welcomed all members to this year's first meeting of Council which had been scheduled mainly due to the urgency of the search for a new Glendon Principal. He mentioned some priorities for the year and reminded members of the PPC report [FC-07-08-49 Identifying Glendon's Priorities](#), and the forthcoming five-year plan. He noted the motion passed at the March 28, 2008 meeting in which relevant Committees had been encouraged to identify priorities and questions for the five year plan and report back to Council no later than the October meeting.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

W. Maas souhaite la bienvenue à tous les membres à cette première séance du Conseil organisée pour répondre à l'urgence de la sélection d'un nouveau principal ou d'une nouvelle principale de Glendon. Il mentionne certaines priorités pour l'année et rappelle aux membres l'existence du rapport du CDP, FC-07-08-49, Identifier les priorités de Glendon, et du prochain plan quinquennal. Il rappelle la motion passée le 28 mars 2008 dans laquelle les comités appropriés ont été encouragés à identifier les priorités et les questions pour le prochain plan quinquennal et à présenter leurs conclusions au Conseil de la faculté au plus tard pour la réunion d'octobre du Conseil.

He also noted that Council's mandate is to discuss all matters with an academic component and stated that he is very open to requests to add items to meeting agendas. On the issue of Committee structure, he noted that R. Despatie is working on recommendations that would be presented at a future meeting.

- **Election of the Vice-Chair**

Mario Roy was elected Vice-Chair.

2. **Minutes of the previous meetings**

- **May 2, 2008 – [FC-08-09-01]**
- **June 12, 2008 – [FC-08-09-02]**

A minor editorial amendment was noted for the June 12 meeting and the minutes were **approved**.

3. **Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

4. **Inquiries and Communications**

- Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- Student enrolments: above official target of 1,829
- The new concurrent B.Ed. for French immersion teaching and the International B.A. (IBA) continue to attract students.
- The procedure for the replacement of Louise Lewin whose term as Associate Principal (Student Services) will end on June 30, 2009 will be underway soon.

Il note aussi que le mandat du Conseil est d'examiner toutes les questions comportant une composante universitaire et affirme qu'il est très ouvert aux demandes d'ajouter des points à l'ordre du jour des réunions. Sur la question de la structure des comités, il note que R. Despatie travaille sur des recommandations à être présentées lors d'une prochaine réunion.

- **Élection du (de la) vice-président(e)**

Mario Roy est élu vice-président.

2. **Procès-verbaux des séances précédentes**

- **2 mai 2008 – [FC-08-09-01]**
- **12 juin 2008 – [FC-08-09-02]**

On note un amendement éditorial mineur pour la réunion du 12 juin et les procès-verbaux sont approuvés.

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

4. **Communications et questions diverses**

- Remarques du principal

Le principal mentionne les points suivants :

- Les inscriptions étudiantes : au dessus de l'objectif officiel de 1829.
- Le nouveau baccalauréat en éducation simultanée pour l'immersion française et le B.A. international (IBA) continuent à attirer des étudiants.
- La procédure de remplacement de Louise Lewin dont le terme en tant que principale adjointe (services aux étudiants) prendra fin le 30 juin 2009 commencera bientôt.

- 10 new tenure-stream appointments have been made: Marie-Hélène Larochelle, Swann Paradis and Michael Salvatori in French Studies; Christopher Campbell in Philosophy; Radu Guiasu et Geoffrey Ewen in Multidisciplinary Studies; Andrew Clifford, Aurelia Klimkiewics and Lyse Hébert in School of Translation.
- Christina Clark-Kazak has been appointed to International Studies and will also be involved with York's Centre for Refugee Studies.
- One resignation: Josée Bergeron left to pursue another opportunity.

The Principal also circulated copy of the letter addressed to President Shoukri pertaining to the Government of Ontario's funding commitment to York University in which it was noted that York University will receive a one-time capital grant of \$20.0 million in 2007-2008 to assist the university undertake the proposed Centre of Excellence for Francophone and Bilingual Post-Secondary Education project – copy of letter available on request. He also noted that \$1.6 million had already been used towards the funding of the breezeway project and that with the inflation an equivalent of almost 9% may be lost annually. So it is important that the projects get started as soon as possible.

- David Spring

D. Spring circulated copy of a letter from YUFA to Principal McRoberts pertaining to the discussions of the Article 18.08.2 at Glendon and asked the latter for his comments.

- 10 nouveaux engagements menant à la permanence dans le courant professoral : Marie-Hélène Larochelle, Swann Paradis et Michael Salvatori aux Études françaises ; Christopher Campbell au département de Philosophie ; Radu Guiasu et Geoffrey Ewen aux Études pluridisciplinaires ; Andrew Clifford, Aurelia Klimkiewics et Lyse Hébert à l'École de traduction.
- Christina Clark-Kazak a été engagée en Études internationales et sera aussi impliquée dans le Centre de York pour les études sur les réfugiés.
- Un départ : Josée Bergeron est partie poursuivre d'autres possibilités.

Le principal circule également la copie d'une lettre adressée au président Shoukri concernant l'investissement en capitaux du gouvernement de l'Ontario envers l'Université York dans laquelle il est noté que l'Université York recevra une subvention de 20 millions de dollars en 2007-2008 pour aider l'université à entreprendre le projet d'un Centre d'excellence pour l'éducation postsecondaire bilingue et en français ; une copie de la lettre est disponible sur demande. Il note aussi que 1,6 million de dollars ont déjà été utilisés pour le financement du passage abrité (breezeway) et qu'avec l'inflation l'équivalent de presque 9 % pourrait être perdu annuellement. Il est donc important que les projets débutent aussitôt que possible.

- David Spring

D. Spring fait circuler la copie d'une lettre de YUFA au principal McRoberts concernant les discussions de l'article 18.08.2 à Glendon et demande à ce dernier de la commenter.

The Principal declined to fully discuss the issue and noted that it would be on the agenda at a more appropriate forum, that is, at a meeting with the Chairs and Coordinators. He added that the process was not easy, with lot of discussions with Chairs and Senior Administrators. He would then circulate an updated report.

Le principal refuse de discuter de la question de façon détaillée et note qu'elle sera à l'ordre du jour d'un forum plus approprié, c'est-à-dire lors la réunion des directeurs et coordonnateurs. Il ajoute que le processus n'est pas facile, avec beaucoup de discussions avec les directeurs et les administrateurs. Il circulera ensuite un rapport mis à jour.

5. Reports from Standing Committees

(a) Nominating Committee

M. Guzmán presented an updated report of the Nominating Committee contained in document FC-08-09-03.

Further nominations were asked from the floor of Council for the Standing Committees and other vacant seats.

I. McDonald volunteered for the Policy and Planning Committee and G. Bernardi for Senator.

Nominations were then closed and the following were acclaimed:

- **Bilingualism Committee:** G. Ewen
- **PPC:** I. McDonald
- **Contract Faculty:** M. Blumberg, G. McDonough Dolmaya, M. Guidigbi, O. Guinko, I. McDonald and M. Reich
- **Senior Scholars:** M. Feliciano and W. Gutwinski
- **Staff representation:** B. Desrosiers-Tam and F. Kay

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des mises en candidature

M. Guzmán présente une version mise à jour du rapport du comité des mises en candidature contenue dans le document FC-08-09-03.

On demande d'autres mises en candidature pour les comités permanents du Conseil et pour les autres postes vacants.

I. McDonald se porte volontaire pour le comité de direction et planification et G. Bernardi pour le poste de sénateur.

On déclare ensuite close la période de mise en candidature et les personnes suivantes sont élues :

- **Comité du bilinguisme :** G. Ewen
- **CDP :** I. McDonald
- **Professeurs contractuels :** M. Blumberg, G. McDonough Dolmaya, M. Guidigbi, O. Guinko, I. McDonald et M. Reich
- **Professeurs retraités :** M. Feliciano et W. Gutwinski
- **Représentant(e)s du personnel :** B. Desrosiers-Tam et F. Kay

- **Student representation:** D. Bourgeois-Desnoyers, C. Cindric, H. El Masry, K. Hall, D. Harris, J. Kalthoff, J.-S. Marrier, A. Mazurkov, C. McAnneley, S. Pollard, A. Sartori, A. Sjoblom, J. Volkhammer and C. Wong
- **Glendon Senators:** G. Bernardi, E. Corcos, W. Maas, M. Macaulay and F. Mougeon
- **Senate Academic Policy and Planning Committee (APPC):** F. Mougeon
- **Senate Committee on Research (SCOR):** R. Mougeon

Members of Council were reminded that the call will remain open for the remaining vacant positions.

6. Search for a New Principal

M. Macaulay introduced the report of the Ad Hoc Committee meeting which was distributed at the door. She gave some background information on the two Ad Hoc meetings held on August 14 and September 4, and mentioned the main points as detailed in the report. She observed that the 2 sessions led to very constructive feedback from members of Council and discussions focussed on the pros and cons of each model of selection. She also noted that in order to facilitate consideration of the two models provided by the President, a chart is being circulated.

She then moved the following motion (seconded by I. Kovács):

- **that the University Procedures for Decanal Searches - Revised June 2008 as proposed by the President - be approved.**

- **Représentant(e)s du caucus étudiant :** D. Bourgeois-Desnoyers, C. Cindric, H. El Masry, K. Hall, D. Harris, J. Kalthoff, J.-S. Marrier, A. Mazurkov, C. McAnneley, S. Pollard, A. Sartori, A. Sjoblom, J. Volkhammer et C. Wong
- **Sénateurs de Glendon :** G. Bernardi, E. Corcos, W. Maas, M. Macaulay, et F. Mougeon
- **Comité de direction et planification universitaire du sénat (CDPU) :** F. Mougeon
- **Comité de recherché du sénat (SCOR):** R. Mougeon

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidature resteront ouvertes pour le reste des postes vacants.

6. Sélection d'un nouveau principal ou d'une nouvelle principale

M. Macaulay présente le rapport de la réunion du comité ad hoc distribué à la porte. Elle donne un compte rendu des deux réunions ad hoc tenues le 14 août et le 4 septembre, et mentionne les points principaux tels que présentés dans le rapport. Elle fait remarquer que les 2 sessions ont permis aux membres du Conseil de faire des commentaires très positifs et que les discussions se sont concentrées sur le pour et du contre de chaque modèle de sélection. Elle note également qu'afin de faciliter la considération des deux modèles fournis par le président, un tableau a été distribué.

Elle propose ensuite la motion suivante (secondée par I. Kovács) :

- **que les procédures de l'Université pour la sélection du doyen ou de la doyenne – la version révisée de juin 2008 telle que proposée par le président - soient approuvées.**

Following discussions whereby members expressed their opinions for each model, the motion was put to a vote and **carried**.

Members of Council then debated on how to select members for the Search Committee. It was noted that the President suggested that the Faculty members chosen for the Committee should be a diverse and varied group so as to be representative of the College.

Discussions ensued and the following motion was moved:

- **that the Faculty composition of the Search Committee would provide for the election of seven members of the Glendon Faculty (including Professional Librarians), with no more than one non tenure-stream Faculty member.**

The motion was then put to a vote and **carried**.

It was agreed that deadline for nominations would be Thursday, September 18, 2008 at 4:00 p.m. and that in case of an election, a postal ballot would be held between September 19 and 26. It was also stated that each constituency will select its own representatives (Faculty selects Faculty, Staff selects Staff and Students select students)

Après des discussions au cours desquelles les membres donnent leur opinion sur chaque modèle, la motion est mise au vote, et est **approuvée**.

Les membres du Conseil discutent ensuite de comment choisir les membres du comité de sélection. On note que le président a suggéré que les membres du corps enseignant choisis pour le comité devrait être un groupe varié afin de vraiment représenter le collège.

Après discussions, la motion suivante est proposée :

- **que la composition du corps enseignant du Comité de sélection prévoit l'élection de sept membres du corps enseignant de Glendon (y compris les bibliothécaires professionnelles), avec pas plus d'un candidat ou d'une candidate dans un poste ne menant pas à la permanence.**

La motion est ensuite mise au vote et est **approuvée**.

Il est convenu que la date limite pour les mises en candidature serait le jeudi 18 septembre 2008 à 16 h et en cas d'élection, qu'un vote postal serait tenu entre les 19 et 26 septembre. On indique aussi que chaque groupe choisira ses propres représentants (les professeurs choisissent les professeurs, les membres du personnel se choisissent entre eux et les étudiants choisissent les étudiants).

7. **Motion to convene a September 19, 2008 meeting and review Winter term meeting dates**

The Chair asked whether it was necessary to meet again in one week. Members agreed that it would be preferable to have the next meeting on October 24, 2008.

The Chair also mentioned the possible need to reschedule the March 27, 2009 Council meeting because it conflicts with the university's fiftieth birthday celebrations. However a resolution to meet on either March 20 or April 2, 2009 was tabled.

8. **New Business**

There was none.

9. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:35 p.m.

7. **Proposition pour convoquer une réunion pour le 19 septembre 2008 et revoir les dates pour le semestre d'hiver**

Le président demande si c'est nécessaire de se réunir à nouveau dans une semaine. Les membres sont d'accord qu'il serait préférable d'avoir la prochaine réunion le 24 octobre 2008.

Le président mentionne également qu'il sera probablement nécessaire de changer la date de la séance du 27 mars 2009 parce qu'elle est en conflit avec les célébrations du cinquantième anniversaire de l'Université. Cependant, une résolution de se réunir le 20 mars ou le 2 avril 2009 est ajournée.

8. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

9. **Ajournement**

La séance est levée à 15 h 35.